
 
P r o t o k ó ł  Nr XXIX.2017 

 
z sesji Rady Gminy Raciąż, która odbyła się 

w dniu 24 listopada 2017r. w sali konferencyjnej 
Urzędu Gminy Raciąż, ul. Kilińskiego 2. 

 
 
Posiedzenie rozpoczęto o godz. 10:00, zakończono o godz. 12:30. 
 
Na stan 15 radnych obecnych było 13. Nieobecni byli radni: Krzysztof Brdak i Robert 
Kleniewski – nieobecność usprawiedliwiona. 
 

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli: 
 

1/ Ryszard Giszczak – Wójt Gminy Raciąż; 
2/ Barbara Rumianowska – Skarbnik Gminy; 
3/ Gabriela Kowalska – Sekretarz Gminy; 
4/ Kierownicy Referatów i jednostek organizacyjnych; 
5/ Sołtysi – wg załączonej listy obecności; 
6/ Dyrektorzy szkół z terenu Gminy Raciąż; 
7/ Przedstawiciele lokalnej prasy 
oraz zaproszeni goście: 
- Pani Elżbieta Grodkiewicz – radna Powiatu Płońskiego; 
- Pan Jan Mączewski – Przewodniczący Rady Powiatu Płońskiego; 
- Pani Danuta Kantorowska – Miejsko-Gminna Biblioteka Publiczna w Raciążu 
 
Przebieg posiedzenia: 
 
Pkt 1. 
 Pan Jarosław Jaworski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady XXIX 
sesji Rady Gminy, powitał wszystkich zebranych oraz oświadczył, że na posiedzeniu 
obecnych jest 13 radnych, jest kworum władne do podejmowania prawomocnych 
uchwał. 
 
Pkt 2. 
 Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Ustalenie porządku dziennego obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Gminy. 
4. Przedłożenie Informacji o realizacji zadań oświatowych w Gminie Raciąż                        
w 2016/2017r. 
5. Zgłaszanie pytań i wniosków.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                               
6. Rozpatrzenie projektów uchwał: 

 

    1) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raciąż; 
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2) w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Raciąż na 2017 rok; 

3) w sprawie obniżenia ceny żyta do celów wymiaru podatku rolnego; 
 
4) w sprawie określenia wysokości stawek i zwolnień w podatku od  
nieruchomości; 
 
5) w sprawie udzielenia Powiatowi Płońskiemu pomocy finansowej w formie 
dotacji celowej  z budżetu Gminy Raciąż na dofinansowanie zakupu sprzętu                     
i aparatury medycznej dla Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki 
Zdrowotnej w Płońsku; 
 
6) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV.177.2017 z dnia 21 lipca 2017r. w sprawie 
    nieodpłatnego przejęcia przez Gminę Raciąż nieruchomości gruntowej,   
położonej w miejscowości Budy Kraszewskie, oznaczonej nr działki 288/6; 
 
7) w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 
    Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 
szczegółowych warunków jego funkcjonowania; 
 
8) w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt                 
w ośrodkach wsparcia. 
                                                                                    

7. Wolne wnioski i zapytania. 
8. Zamknięcie obrad XXIX sesji Rady Gminy. 
 
 
Ad.pkt 2. 
 
 Radni nie zgłaszali uwag ani wniosków do proponowanego porządku obrad. 
Porządek obrad został przyjęty bez wprowadzania zmian, jednogłośnie, udział                     
w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
 
 
Ad.pkt 3. 
 
 Protokół z poprzedniego posiedzenia został wyłożony do wglądu przed 
rozpoczęciem obrad, radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. Radni nie 
zgłaszali poprawek. Przewodniczący Rady Gminy wniósł o przyjęcie protokółu, 
wniosek uzasadniając tym, że osobiście zapoznał się z jego treścią, która w pełni 
odzwierciedla przebieg obrad. Protokół został przyjęty jednogłośnie, udział                          
w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
 
Ad.pkt 4. 
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 Obecny na sesji Pan Władysław Kwiatkowski – Kierownik Referatu Oświaty 
przedstawił „Informację o realizacji zadań oświatowych w Gminie Raciąż 
w roku szkolnym 2016/2017”. 
 
(Informacja w załączeniu do niniejszego protokółu – załącznik nr 1) 
 

Ad.pkt 5. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy oraz radni Powiatu wręczyli dyplom Marszałka 
Województwa Mazowieckiego Panu Andrzejowi Klan – sołtysowi wsi Sierakowo. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że podczas dzisiejszej sesji 
poprosiła o wystąpienie Pani Danuta Kantorowska – pracownik Biblioteki Miejsko-
Gminnej w Raciążu. Pani Danuta Kantorowska podziękowała za zaproszenie, 
powiedziała, że dużo osób z terenu Gminy korzysta ze zbiorów Biblioteki w Raciążu, 
z czego bardzo się cieszy, bo nasza Gmina partycypuje w kosztach utrzymania 
Biblioteki. Celem wystąpienia na sesji było skierowanie prośby, aby pytać starszych 
mieszkańców o przeszłość naszego terenu, co się działo kiedyś, historie wesołe                                      
i smutne, wywiady z ludźmi, którzy jeszcze żyją, stare fotografie – „Pytaj, jeśli 
jeszcze możesz”. Pani Danuta Kantorowska prosiła o zgłaszanie takich osób, które 
mogłyby udzielić wywiadu. Poprzez te wywiady, w przyszłości planowane jest 
wydanie książki o naszym terenie i mieszkańcach. 
 
Radni i Sołtysi zadawali kierowali pytania do Wójta i radnych Powiatu: 
 
- Pani Eugenia Szlak – pytała o losy drogi w Łempinku; 
 
- Pan Henryk Tabarkiewicz zgłosił, że droga w Uniecku „rozgrzebana” nie ma 
chodników i zjazdów; 
 
- Pan Kazimierz Deptuła pytał, czy sołtysi są odpowiedzialni za budowanie dróg; 
 
 Pani Elżbieta Grodkiewicz powiedziała, że w Młodochowie trwa wycinka 
drzew, drogę udało się „wcisnąć” z rezerwy mostowej – przez Młodochowo                           
w kierunku Drobina, jak Rada dołoży droga będzie zrobiona. Podtopienia są prawie 
wszędzie, a to ze względu na pogodę. Jeśli chodzi o most na terenie Koziebród, 
prace będą zakończone w tym roku, jeśli pogoda pozwoli. Droga w kierunku 
Koziebród (3 km) – wniosek nie przeszedł, nie ma dofinansowania, będą starania                
o pozyskanie funduszy z Urzędu Marszałkowskiego. 
 
- Radny Eugeniusz Ptasik powiedział, że zabiegi Pani radnej docenia, a kawałek 
chodnika koło szkoły nie zrobione, tu chodzi o bezpieczeństwo, można poszerzyć 
drogę i odmalować pas dla pieszych. 
 
 Pani Elżbieta Grodkiewicz odpowiadała, że chciałaby, aby było zrobione jak 
najwięcej, ale na chodniki pieniędzy nie ma, chodnik to koszt 600.000,-zł. – 800 mb. 
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 Pan Jan Mączewski – Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że potrzeby 
budowy dróg, chodników – są gigantyczne. Do budowy chodników nie ma 
dofinansowania, chodniki robi się na rowach, przez co są większe koszty. Pozostaje 
pytanie, kto będzie sprzątał śnieg na tych chodnikach. Pan Jan Mączewski podkreślił, 
że samorządy i tak dobrze sobie radzą, bo są wolne od polityki. Obecnie 
samorządowcy są pełni niepokoju, gdyż reformy zmierzają w kierunku 
upolitycznienia samorządów. 
 
 Wójt Gminy przyznał, że rozumie radnych Powiatu, trzeba przyznać, że 
Powiat robi drogi tylko środkami pomocowymi. Dokumentacja na chodnik jest 
gotowa, uzgodniona. 
 Pani Szlak Wójt odpowiadał, że nie wiadomo kiedy będzie droga, Gmina 
usiłuje odtworzyć, ustanowić drogę, a to długa procedura, która się dzieje.                          
W Uniecku rozgrzebane (do nakładki do Jeżewa), termin wykonania jest do końca 
listopada. Jeśli chodzi o Młodochowo, występuje tam spór sąsiedzki. 
 
 Ponadto Wójt Gminy przekazał następujące informacje: 
 
- Wojewódzki Fundusz określił warunki dotacji w  przypadku modernizacji 
centralnego ogrzewania – tak jak w ubiegłym roku, dotacja w wysokości 5.000,-zł. 
do wymiany pieca c.o. Szczegółowe informacje można uzyskać w Urzędzie Gminy, 
pokój nr 1.   
 
- Wójt Gminy powiedział, że chciałby zdementować krążące plotki na temat 
finansowania biuletynu „Goniec społeczny”, Gmina Raciąż nie finansuje tego pisma,                                                                                                                                                                                                                                                            
nasza gazeta to „Głos Raciąża” . Wójt nie może zakazać wydawania i kolportowania 
pisma.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    
 
Ad.pkt 6. 
 
 Pani Barbara Rumianowska – Skarbnik Gminy przedstawiła projekty uchwal 
w sprawach: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raciąż oraz zmian 
uchwały budżetowej na 2017 rok; 
 
(Projekty uchwał w załączeniu do niniejszego protokółu – załącznik nr 2 i 3) 
 

Radni nie zgłaszali innych propozycji zmian w WPF, ani do budżetu na 2017r. 
Uchwały zostały podjęte jednogłośnie, udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie 
obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego. 
 
(Projekt uchwały w załączeniu do protokółu – załącznik nr 4) 
 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wg Prezesa GUS cena skupu żyta 
wynosi 52,49 zł za 1dt. Podczas posiedzenia Komisji Rady Gminy zostało  
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zaproponowane pozostawienie ceny skupu żyta na ubiegłorocznym poziomie                    
tj. 50,00 zł. za 1 dt. 
 
Radni nie zgłaszali innych propozycji. Uchwała w sprawie obniżenia ceny skupu żyta 
do celów wymiaru podatku rolnego – została podjęta jednogłośnie, udział w 
glosowaniu wzięło 13 radnych. 
 
 
 Przewodniczący Rady Gminy – przedstawił projekt uchwały w sprawie 
określenia wysokości stawek i zwolnień w podatku od nieruchomości. 
 
(Projekt uchwały w załączeniu do protokółu – załącznik nr 5) 
 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż proponowane stawki były analizowane 
przez Komisje Rady Gminy i zaopiniowane pozytywnie; 
 

1. Od gruntów: 
 
    a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób 
zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,75 zł. od 1 m2 powierzchni; 
b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi 
płynącymi jezior i zbiorników sztucznych – 4,63 zł. od 1 ha powierzchni; 
 
c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 
pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,35 zł. od 1 m2 
powierzchni; 
 
d) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o których mowa w ustawie              
z dnia 9 października 2015r. o rewitalizacji (Dz. U. poz. 1777) i położonych na 
terenach, dla których miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje 
przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniowa, usługowa albo zabudowę                                  
o przeznaczeniu mieszanym, obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli od 
dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął okres  4 lat, 
a w tym czasie nie zakończono budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego – 
3,04 zł. od 1 m2 powierzchni; 
 
2. Od budynków lub ich części: 
 
    a) mieszkalnych – 0,35 zł. od 1 m2 powierzchni użytkowej; 
 
    b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 
mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 
15,00 zł. od 1 m2 powierzchni użytkowej; 
 
  c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 
kwalifikowanym materiałem siewnym – 10,80 zł. od 1 m2 powierzchni użytkowej; 
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  d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów                
o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 4,70 
zł. od 1 m2 powierzchni użytkowej; 
 
  e) pozostałych, w tm zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 
pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 2,55 zł. od 1 m2 
powierzchni użytkowej; 
 
3. Od budowli – 2% ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1, pkt 3               
i ust. 3-7 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych. 
 
Zwalnia się z podatku od nieruchomości: 
 
1) nieruchomości lub ich części związane z ochroną przeciwpożarową                             
z wyłączeniem powierzchni zajętych na działalność gospodarczą; 
 
2) nieruchomości lub ich części wykorzystywane na cele działalności z zakresu 
kultury oraz kultury fizycznej, sportu i rekreacji z wyłączeniem zajętych na 
działalność gospodarczą; 
 
3) rurociągi i przewody sieci rozdzielczej wody oraz budowle służące do 
odprowadzania i oczyszczania ścieków. 
 
 Radni nie zgłaszali innych propozycji. Uchwala została podjęta jednogłośnie, 
udział w glosowaniu wzięło 13 radnych. 
 
 
 Następnie Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały                             
w sprawie udzielenia Powiatowi Płońskiemu pomocy finansowej w formie dotacji 
celowej z budżetu Gminy Raciąż na dofinansowanie zakupu sprzętu i aparatury 
medycznej dla Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej                      
w Płońsku. 
 
(Projekt uchwały w załączeniu do protokółu – załącznik nr 6) 
 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
 
 
 Kolejny projekt uchwały dotyczył zmiany Uchwały Nr XXV.177.2017 z dnia      
21 lipca 2017r. w sprawie nieodpłatnego przejęcia przez Gminę Raciąż 
nieruchomości gruntowej, położonej w miejscowości Budy Kraszewskie, oznaczonej 
nr działki 288/6; 
 
(Projekt uchwały w załączeniu do protokółu – załącznik nr 7) 
 

Uchwała została podjęta jednogłośnie, udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
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 Przewodniczący Rady Gminy – przedstawił projekty uchwał z zakresu pomocy 
społecznej: 
1) w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania Zespołu 
Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz szczegółowych 
warunków jego funkcjonowania; 
2) w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt                       
w ośrodkach wsparcia; 
 
(Projekty uchwał w załączeniu do protokółu – załącznik nr 8 i 9) 
 

Radni nie zgłaszali się do dyskusji, uchwały zostały podjęte jednogłośnie, udział                   
w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
 
Ad.pkt 7. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy – na wniosek Sołtysa Pana Kazimierza Wernera 
z Bogucina skierował apel do wszystkich obecnych o pomoc finansową (dobrowolne 
składki) dla pogorzelców. W nocy 22 listopada 2017r. sześcioosobowa rodzina                       
z miejscowości Bogucin straciła dorobek całego życia, spłonął dom wraz z całym 
dobytkiem. 
 
Ad.pkt 8. 
 
 Po wyczerpaniu porządku dziennego, Przewodniczący Rady Gminy zamknął 
obrady XXIX sesji Rady Gminy. 
 
 
 
                                                                             Przewodniczący Rady Gminy 
 
                                                                                      Jarosław Jaworski 
 
 
 
 
 
 
Protokółowa: 
R.Kaźmierczak 
 

  


